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REVISTA PRESEI 

 

 Curtea Constituţională dezbate astăzi sesizările ÎCCJ şi PNL privind modificările aduse legilor Justiţiei 
Obiecţiile de neconstituţionalitate formulate de ÎCCJ şi PNL referitoare la modificările aduse legilor Justiţiei, 
adoptate de Parlament la finalul anului trecut, figurează pe ordinea de zi a CCR de marţi. 
Astfel, judecătorii CCR sunt aşteptaţi să se pronunţe asupra a şase dosare, în condiţiile în care modificările aduse 
celor trei legi ale Justiţiei - Legea nr.303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, Legea nr.304/2004 
privind organizarea judiciară şi Legea nr.317/2004 privind organizarea şi funcţionarea CSM – au fost atacate atât 
de ÎCCJ, cât şi de PNL. 
În ceea ce priveşte modificările aduse Legii nr.303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, ÎCCJ 
consideră că se încalcă 14 prevederi constituţionale. 
„Din totalul de 133 de judecători în funcţie, au fost prezenţi 89 de judecători. În urma dezbaterilor, deliberând, 
Secţiile Unite au hotărât să fie sesizată Curtea Constituţională cu privire la neconstituţionalitatea dispoziţiilor Legii 
pentru modificarea şi completarea Legii 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, având în vedere 
încălcarea următoarelor dispoziţii din Constituţia României: art. 1 alin. 4 privind separaţia puterilor în stat, art. 1 
alin. 5 în ceea ce priveşte claritatea şi previzibilitatea legii, art. 16 alin. 1 privind egalitatea în faţa legii şi a 
autorităţilor publice, art. 20 referitor la tratatele internaţionale privind drepturile omului, art.21 privind liberul 
acces la justiţie, art. 40 privind dreptul la muncă, art. 52 în ceea ce priveşte răspunderea magistraţilor, art. 53 în 
ceea ce priveşte proporţionalitatea măsurii de restrângere a exerciţiului unor drepturi şi libertăţi, art. 124 privind 
înfăptuiea justiţiei, art. 125 privind statutul judecătorilor, art. 26 privind instanţele judecătoreşti, art 129 privind 
folosirea căilor de atac şi art 133 şi art. 134 privind Consiliul Superior al Magistraturii şi art. 147 (…) privind 
obligativitatea deciziilor Curţii Constituţionale”, se menţionează în hotărârea ÎCCJ. 
A doua zi după ce a atacat la CCR modificările aduse Legii nr.303/2004 privind statutul judecătorilor, ÎCCJ a depus 
o nouă sesizare, referitoare la modificările aduse celorlalte două legi. 
"Vineri, 22 decembrie 2017, judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie s-au întrunit în Secţii Unite, conform 
dispoziţiilor art. 25 lit. c) din Legea nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, republicată, cu modificările şi 
completările ulterioare, pentru sesizarea Curţii Constituţionale cu privire la exercitarea controlului de 
constituţionalitate, înainte de promulgare, în legătură cu legile de modificare şi completare a Legii nr. 304/2004 
privind organizarea judiciară şi a Legii nr. 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii. Secţiile Unite ale 
Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, legal constituite, au adoptat Hotărârea nr. 3 din 22 decembrie 2017, prin care au 
sesizat Curtea Constituţională asupra aspectelor de neconstituţionalitate cuprinse în Legea pentru modificarea şi 
completarea Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciară şi în Legea pentru modificarea şi completarea Legii 
nr. 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii", se arată într-un comunicat al ÎCCJ. 
În ceea ce priveşte sesizarea depusă de PNL la Legea 303/2004 privind statutul magistraţilor, formaţiunea liberală 
critică faptul că legea a fost adoptată cu încălcarea principiului autonomiei Camerelor Parlamentului, principiul 
bicameralismului, dreptul de iniţativa legislativă, regulamentele parlamentare, dispoziţiile referitoare la 
interzicerea paralelismului şi normele de tehnică legislativă. 
Sesizarea PNL împotriva modificărilor aduse Legii 304/2004 privind organizarea judiciară vizează încălcarea 
dreptului la iniţiativă al parlamentarilor, încălcarea autonomiei Camerelor Parlamentului, înfiinţarea secţiei 
speciale pentru investigarea magistraţilor şi eliminarea avizului conform al CSM. 
În privinţa modificărilor aduse Legii 317/2004 privind organizarea şi funcţionarea CSM, PNL critică existenţa unor 
vicii de neconstituţionalitate de natură a invalida proiectul de lege în ansamblul său, atât în raport cu modalitatea 
de adoptare, cât şi în raport cu reglementări contrare Constituţiei, care fac referire al procedura de alegere a 
conducerii CSM, fiind reclamată şi încălcarea principiului autonomiei celor două Camere. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea şi Viorica Dăncilă se întâlnesc astăzi cu reprezentanţii UDMR 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, şi premierul desemnat, Viorica Dăncilă, vor avea o întâlnire, marţi, cu 
reprezentanţii UDMR, au declarat, pentru Mediafax, surse PSD. Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, declara, luni, 
că va urma o întâlnire cu Dăncilă. 
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Întrebat, luni, de corespondentul Mediafax, în ce măsură UDMR este interesată să intre la guvernare, Kelemen 
Hunor a răspuns negativ. 
”Nu, este exclus. Nici nu există o astfel de solicitare, nici nu există o astfel de propunere, nici din partea noastră, 
nici din partea coaliţiei PSD – ALDE, lucrurile nu s-au schimbat. Nu se pune problema, nu există intenţie, nu există 
solicitare, pentru noi acest subiect nu există. În zilele următoare noi vom avea o întâlnire cu premierul desemnat, 
Viorica Dăncilă, şi vom lua o decizie, probabil pe 29 ianuarie, la întâlnirea grupurilor reunite ale UDMR din 
Parlament despre votul la investitură, dar asta este cu totul altceva. Dar nu discutăm despre guvernare, acest 
subiect nu există”, a spus Kelemen. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, după şedinţa CExN al PSD, că nu a discutat despre o posibilă invitare a 
UDMR în coaliţia de guvernare, el apreciind că majoritatea parlamentară PSD-ALDE este suficiant de stabilă. 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu-Tăriceanu, a susţinut, luni, că este oportună cooptarea la guvernare a UDMR, 
însă el a înţeles că parlamentarii Uniunii nu vor acest lucru, adăugând că în urma discuţiilor pe care aceştia le vor 
avea cu premierul desemnat, Viorica Dăncilă, se va stabili acest lucru. 
Întrebat dacă a discutat cu PSD despre cooptarea UDMR la guvernare, Tăriceanu a răspuns că nu. 
„Din moment ce cei de la UDMR s-au pronunţat că nu consideră oportună, nu mi se pare util să facem astfel de 
propuneri (pentru cooptarea la guvernare – n.r). Sigur că vor avea discuţii cu premierul desemnat şi premierul 
desemnat ne va informa dacă se doreşte o participare la guvernare, dacă au disponibilitate pentru susţinerea 
arcului guvernamental, sunt o serie de formule şi aşteptăm să facă discuţia cu premierul şi atunci vom fi informaţi 
şi noi”, a precizat liderul ALDE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ultimele calcule pentru Guvernul Dăncilă. Cine vine şi cine pleacă de la Palatul Victoria. UPDATE 
Comitetul Executiv al PSD s-ar putea reuni şi vineri, 26 ianuarie, pentru a stabili componenţa finală a Guvernului 
Dăncilă, în condiţiile în care dezbaterile nu vor fi finalizate în şedinţa de luni, au declarat, pentru MEDIAFAX, surse 
social-democrate. Parlamentul ar urma să fie convocat în sesiune extraordinară şi să se pronunţe prin vot asupra 
învestirii noului Executiv şi adoptării programului de guvernare, în 29 ianuarie. Guvernul Dăncilă va fi al treilea 
guvern al PSD într-un singur an. 
Potrivit declaraţiilor de până acum ale liderilor PSD, Guvernul Dăncilă va avea aceeaşi structură ca şi fostul 
Executiv Tudose, respectiv premier, 3 vicepremieri, dintre care unul fără portofoliu, şi 26 de portofolii, 2 miniştri 
fiind delegaţi. În total, noul Cabinet va avea, ca şi cel precedent, 28 de membri. 
În viitorul Guvern nu se vor mai regăsi susţinătorii fostului premier Mihai Tudose, respectiv Marcel Ciolacu 
(vicepremier fără portofoliu), Felix Stroe (Transporturi), Marius Nica (ministru delegat pentru fonduri europene). 
Tudose şi Ciolacu au fost acuzaţi de unii social-democraţi că sunt susţinători ai „statului paralel”, chiar în şedinţa 
CExN în care s-a votat retragerea sprijinului politic pentru fostul Guvern. Ministrul delegat pentru Fonduri 
europene, Marius Nica, a demisionat, vineri, din funcţie, deşi Cabinetul era considerat demisionar ca urmare a 
demisiei premierului. 
Executivul Dăncilă va avea şi nume noi. Unele surse vehiculează întoarcerea în Guvern a Rovanei Plumb, pe postul 
lui Ciolacu, de vicepremier fără portofoliu. Astfel, Rovana Plumb, Paul Stănescu (Dezvoltare) şi Graţiela Gavrilescu 
(Mediu) ar urma să fie cei 3 vicepremieri din noul guvern.  
De menţionat e că în timp ce PSD făcea calculele pentru noul Guvern, DNA a cerut instanţei supreme 
redeschiderea unui dosar pe numele vicepremierului Paul Stănescu, care vizează fapte din 2010, dosarul fiind 
anchetat anterior de DNA Craiova şi închis în 2013. Primul termen va avea loc pe data de 25 ianuarie 
La ministerul Educaţiei, Liviu Pop ar putea fi înlocuit de Ecaterina Andronescu, cea care s-a retras, în CExN al PSD, 
candidatura de la funcţia de premier. 
"Cu drag îmi fac activitatea până în ultima zi de mandat, indiferent când va fi ultima zi de mandat. Eu sunt învăţat 
ca la şcoală, nu să stau deoparte (…). În 29 (ianuarie – n.r.) se va vota Guvernul. Nu am astăzi alte priorităţi, 
importat este ca programul de guvernare să continue”, a declarat Liviu Pop, răspunzând la o întrebare legată de 
posibilitatea de a face parte din Cabinetul Dăncilă. 
La ministerul Transporturilor ar putea reveni pe funcţie fostul ministru Răzvan Cuc, dar pentru acest portofoliu a 
mai fost vehiculat şi numele deputatului PSD Sorin Bota. 
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O altă revenire în Guvern ar putea fi cea a lui Ionuţ Vulpescu, fost ministru al Culturii în Executivul Grindeanu, care 
ar putea să îl înlocuiască astfel pe Lucian Romaşcanu. 
Şi la ministerul Sănătăţii ar putea surveni o schimbare, în sensul că numele Rodicăi Nassar, actual secretar de stat, 
este vehiculat pentru a-l înlocui pe Florian Bodog. Rodica Nassar a fost, anterior, şi preşedinte al Comisiei de 
Apărare din Camera Deputaţilor. 
O altă revenire în Guvern ar putea fi cea a lui Eugen Teodorovici, fost ministru al Fondurilor europene şi ministru 
al Finanţelor în Guvernul Ponta. Teodorovici este, de altfel, propunerea PSD Tulcea pentru funcţia de ministru al 
Finanţelor sau pentru un portofoliu la ministerul Fondurilor europene. 
„Mă onorează propunerea. Sigur, niciunul dintre portofolii nu mi-ar fi străin, după atâţia ani de când lucrez în 
administraţia publică”, a declarat, vineri, Teodorovici. 
Cu semnul întrebării privind prezenţa în Guvernul Dăncilă ar fi ministrul pentru Dialog Social, Gabriel Petrea, dar şi 
ministrul pentru Turism, Mircea Dobre. 
Ioan Deneş va fi sigur ministru în Guvernul Dăncilă, acesta fiind votat de CExN al PSD pentru a o înlocui pe Doina 
Pană la ministerul Apelor şi Pădurilor încă înainte de demisia lui Tudose. 
Vor rămâne în Guvern şi îşi vor păstra portofoliile Olguţa Vasilescu (Muncă), Carmen Dan (Interne), Petre Daea 
(Agricultură), Mihai Fifor (Apărare), Ionuţ Mişa (Finanţe), Tudorel Toader (Justiţie), Gheorghe Şimon (Economie), 
Ilan Laufer (Mediul de afaceri), Lucian Georgescu (Cercetare), Lucian Şova (Comunicaţii), Andreea Păstîrnac 
(Românii de pretutindeni). 
Pe de altă parte, ALDE, care a deţinut patru portofolii – Externe, Mediu, Energie şi Relaţia cu Parlamentul, şi le va 
păstra. De asemenea, şi titularii acestor portofolii se vor regăsi în Guvernul Dăncilă, respectiv Teodor Meleşcanu, 
Graţiela Gavrilescu, Toma Petcu şi Viorel Ilie. ALDE va păstra, de asemenea, şi funcţia de vicepremier, deţinută de 
Gavrilescu. 
(Sursa: Gandul) 
 

 Dragnea deschide uşa Cabinetului Dăncilă şi pentru miniştrii cu probleme penale. „Ţinem cont de voturile 
românilor şi ne facem noi Guvernul" 
Fiecare ministru va primi, individual, votul de încredere în CEx, a declarat Liviu Dragnea la finalul şedinţei 
Comitetului Executiv. Răspunzând la întrebările jurnaliştilor, şeful PSD a replicat că cei care sunt cercetaţi penal 
pot face parte din Cabinet, pentru că au „decis să ţină cont de votul românilor" şi să-şi facă singuri Guvernul. 
Liderii coaliţiei de guvernare, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, au avut o întrevedere, luni,, înaintea CExN 
al PSD. 
La finalul şedinţei CEx, Liviu Dragnea a transmis că s-a discutat în principal despre programul de guvernare, care 
trebuie doar „reactualizat", dar care va păstra obiectivele principale din documentul cu care PSD a câştigat 
alegerile parlamentare. S-a discutat în CEx şi despre modalitatea în care vor fi numiţi noii miniştri, Dragnea 
menţionând că fiecare în parte va primi votul de încredere din partea Consiliului. 
„Vom veni în CEx vineri unde va fi votat fiecare ministru în parte. Dacă vor fi mai multe propuneri pe un minister, 
CEx va analiza care este cea mai bună propunere, pentru că dincolo de reprezentarea politică, care e importantă, 
cel mai important lucru este ca orice membru al Cabinetului să fie bine pregătit şi să să îşi aducă contribuţia lui", a 
declarat Dragnea. Întrebat dacă persoanele cercetate penal pot face parte din Cabinetul Dăncilă, şeful PSD a 
răspuns scurt: „Da. Am hotărât să ne facem noi guvernul".  
Întrebat, concret, dacă prezenţa lui Paul Stănescu depinde sau nu de redeschiderea dosarului său, Dragnea a 
insistat: „Noi v-am spus că am hotărât să ţinem cont de voturile românilor şi ne vom face noi guvernul".  
Decizia PSD de a nu pune nicio piedică miniştrilor cu probleme penale nu poate fi răsturnată nici măcar de 
preşedintele Iohannis, chiar dacă şeful statului susţinea că astfel de persoane nu au ce căuta în conducerea 
statului. Şi asta pentru că, în condiţiile în care noul Guvern trece de votul parlamentului, preşedintele este obligat 
de Constituţie să-l numească.  
„Nu avem în intenţie să dezincriminăm abuzul în serviciu” 
Referitor la declaraţiile deputatul Cătălin Rădulescu, cel ce propunea dezincriminarea abuzului în serviciu, liderul 
social-democraţilor a spus că nu este de acord cu aşa ceva şi că partidul nu îşi doreşte în niciun caz să facă astfel 
de modificări: „Nu am fost de acord cu declaraţiile domnului Cătălin Rădulescu, drept pentru care nu avem în 
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intenţie să dezincriminăm abuzul în serviciu, nici vorbă de aşa ceva. Atunci când vom avea o formă finală vom 
prezenta şi vom discuta pe ea, pentru că nu mai vreau să discutăm despre propuneri care până la urmă nu se vor 
regăsi în programul de guvernare".  
Actualizarea programului de guvernare va fi făcută tot de echipa care a muncit la realizarea sa, iar documentul va 
păstra obiectivele principale, întrucât nu sunt mari întârzieri. Mai mult, şeful PSD susţine că vor continua măririre 
de salarii şi pensii aşa cum au promis în campania electorală, „poate chiar mai bine".  
„Ne păstrăm cu tărie obiectivele din campanie şi din programul de guvernare, şi anume să ne încadrăm în 
indicatorii macroeconomici importanţi, aşa cum ne-am încadrat şi în 2017. De asemenea, obiectivul nostru major, 
mai mulţi bani în buzunarele românilor rămâne, creşterile de salarii, pensii vor rămâne, poate chiar mai bine", a 
mai spus Dragnea.  
Astăzi a fost dezbătută în spaţiul public şi ideea ca UDMR să intre la guvernare, ipoteză despre care Dragnea nu a 
comentat prea mult pentru că, spune acesta, nu a avut nicio discuţie pe o astfel de temă cu UDMR şi nu are ce să 
comenteze: „Eu nu fac invitaţii la televizor nimănui, cu atât mai puţiun UDMR, pentru care am un mare respect ca 
şi partener serios de dialog şi colaborare în Parlament. Eu nu am avut nicio discuţie cu UDMR până acum, nu am 
ce să comentez", a adăugat şeful partidului de guvernământ, precizând că majoritatea PSD-ALDE este suficientă, 
lucru care „s-a văzut la semăturile cu care am mers la Cotroceni".  
Tăriceanu: Structura guvernului va rămîne aceeaşi. Ar fi oportună cooptarea UDMR la guvernare 
Despre structura guvernului a vorbit şi Călin Popescu Tăriceanu, care susţine că aceasta va rămâne neschimbată, 
dar nu poate în acest stadiu să confirme nominalizarea pe posturi. Referitor la o eventuală intrare a UDMR la 
guvernare, şeful Senatului a spus că ar fi oportună o astfel de schimbare, dar că decizia este la partidul lui 
Kelemen Hunor.  
„Structura guvernului va rămîne aceeaşi, ceea ce nu vă pot confirma acum este nominalizarea pe posturi. În 
principiu vom rămâne cu aceiaşi miniştri, dar nu am vorbit cu cei de la PSD, dar fără să fac alte speculaţii decizia 
finală o vom lua cu toţii simultan vineri. Una din discuţiile pe care le-am avut cu colegii mei, sistemul achiziţiilor 
publice, vom propune colegilor din PSD să revizuim rapid legea, în sensul simplificării. 
Ar fi oportună cooptarea UDMR la guvernare, întâi pentru că vreau să dau sentimentul cetăţenilor maghiari că 
sunt parte a acestei ţări. Alte considerente politice le respect, ei sunt singurii care vor decide oportunitatea intrării 
la guvernare.  
Am înţeles că nu se doreşte acest lucru şi sigur că le respectăm punctul de vedere. Cei de la UDMR s-au 
proununţat că nu este oportun, nu ar trebui să facem alte discuţii", a transmis Tăriceanu.  
Şeful Senatului a confirmat că a avut discuţii cu cei de la PSD pe marginea Formularului 600 şi că acesta trebuie 
modificat substanţial pentru a elimina toată confuzia din jurul lui. 
„Am avut o discuţie formală pe marginea Formularului 600 pe care va trebui să-l modificăm substanţial, în aşa fel 
încât cetăţenii care se confruntă cu dificultăţi în completarea şi depunerea lui să nu fie puşi în această situaţie 
dificilă. Urmează ca, împreună cu ministrul de Finanţe, în următoarele zile să anunţăm măsurile. Îi înţeleg pe 
cetăţenii care sunt nemulţumiţi. În cel mult o săptămână vom anunţa care sunt măsurile aferente", a adăugat 
Tăriceanu, precizând că nu vor exista taxe şi impozite noi.  
La sosirea la şedinţa CEx, şeful PSD Liviu Dragnea a transmis că în reuniunea liderilor de partid se va discuta 
despre programul de guvernare care va fi „actualizat": „Am stabilit că nu vor fi modificări mari sau multe, este 
vorba în principal de a fi actualizat, ţinând cont că 2017 a trecut şi unele prevederi nu mai sunt actuale". Acesta a 
spus şi că s-a întâlnit astăzi cu liderii ALDE şi cu Viorica Dăncilă pentru a pune la punct detaliile legate de acest 
aspect.  
„Am avut nişte discuţii ieri (duminică, n.r.), unele telefonice, alţi colegi au venit la Bucureşti şi părera 
cvasiunanimă a fost – şi eu am fost de acord cu ea – că ne-am grăbi dacă azi am discuta şi am stabili în CexN 
miniştrii şi am stabilit de ieri că nu discutăm despre ministere şi miniştri azi”, a spus Dragnea înaintea CExN. 
„Am început de ieri discuţii despre programul de guvernare, am discutat şi cu colegii de la ALDE despre programul 
de guvernare şi cu premierul desemnat Viorica Dăncilă”, a spus Dragnea. 
Despre propunerea deputatului Cătălin Rădulescu de a include în programul de guvernare prevederi care, printre 
altele, vizează dezincriminarea abuzului în serviciu, Dragnea a replicat că oricine este liber să vină cu sugestii, 
dar „ceea ce e foarte important este forma finală care va fi adoptată la nivel politic joi şi vineri."  
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„Dacă mă lansez într-o analiză şi dacă aş spune exact ce gândesc, bineînţeles că vor sări foarte mulţi, şi dintre 
dumneavoastră şi dintre gardienii statului de drept, că influenţez justiţia. Dar nu i-am văzut sărind când 
procurorul general aneminţă public CCR, când alţi domni şi doamne îşi dau cu părerea şi fac presiuni pe justiţie. 
Chiar nu mai e cazul să-mi dau cu părerea", a adăugat şeful PSD. Întrebat dacă din viitorul Cabinet vor face parte 
oameni cu probleme penale, Dragnea a vorbit despre o „lovitură disperată", fără să dea mai multe detalii. Liviu 
Dragnea s-a referit şi la impozitul pe gospodărie pe care a ţinut să menţioneze că nu-l exclude, iar atunci când vor 
avea forma finală, aceasta va fi comunicată.  
Întrebat dacă noul Guvern va fi unul cu epoleţi, şeful PSD a răspuns: „Mai pot eu să ştiu acum? Primul ministru 
sigur nu".  
Liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a venit luni în biroul lui Dragnea însoţit de Daniel Chiţoiu şi Varujan 
Vosganian. Dragnea are o serie de întâlniri şi cu liderii de organizaţii judeţene ale PSD, care fac propuneri privind 
componenţa Executivului. 
Liderii coaliţiei de guvernare, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, au discutat, luni, despre programul de 
guvernare şi despre Formularul 600, existând posibilitatea ca termenul de depunere a acestuia să fie amânat, au 
declarat surse politice, pentru MEDIAFAX.  
Comitetul Executiv al PSD s-ar putea reuni şi vineri, 26 ianuarie, pentru a stabili componenţa finală a Guvernului 
Dăncilă, în condiţiile în care dezbaterile nu vor fi finalizate în şedinţa de luni, au declarat, pentru MEDIAFAX, surse 
social-democrate.  
Preşedintele PSD Bucureşti-Ilfov, Gabriela Firea, a precizat, duminică seara, că o treime dintre miniştri vor fi noi. 
„Cred, fac o estimare, sper să nu greşesc, cam o treime din Guvern se va împrospăta. Mi-aş dori să fie mai multe 
doamne. Mi-aş dori ca după luni să nu existe o competiţie, un sentiment negativ între organizaţiile judeţene care 
vor propune candidaţi pentru portofolii”, a spus Firea, la România Tv. 
Ea a arătat că programul de guvernare rămâne în esenţă acelaşi, în special în punctele sale sociale şi economice, la 
care se mai adaugă câteva principii care vor fi preluate şi câteva programe naţionale. 
„Vreau ca după CExN de luni să rămânem o echipă unită, cum am demonstrat că putem fi chiar dacă avem 
anumite reacţii mai critice sau declaraţii care nu convin la acel moment, dar ele sunt mai sănătose”, a spus Firea.  
În viitorul Guvern nu se vor mai regăsi susţinătorii fostului premier Mihai Tudose, respectiv Marcel Ciolacu 
(vicepremier fără portofoliu), Felix Stroe (Transporturi), Marius Nica (ministru delegat pentru fonduri europene). 
Executivul Dăncilă va avea şi nume noi. Unele surse vehiculează întoarcerea în Guvern a Rovanei Plumb, pe postul 
lui Ciolacu, de vicepremier fără portofoliu. Astfel, Rovana Plumb, Paul Stănescu (Dezvoltare) şi Graţiela Gavrilescu 
(Mediu) ar urma să fie cei 3 vicepremieri din noul guvern.  
De menţionat e că în timp ce PSD făcea calculele pentru noul Guvern, DNA a cerut instanţei supreme 
redeschiderea unui dosar pe numele vicepremierului Paul Stănescu, care vizează fapte din 2010, dosarul fiind 
anchetat anterior de DNA Craiova şi închis în 2013. Primul termen va avea loc pe data de 25 ianuarie 
La ministerul Educaţiei, Liviu Pop ar putea fi înlocuit de Ecaterina Andronescu, cea care s-a retras, în CExN al PSD, 
candidatura de la funcţia de premier. 
La ministerul Transporturilor ar putea reveni pe funcţie fostul ministru Răzvan Cuc, dar pentru acest portofoliu a 
mai fost vehiculat şi numele deputatului PSD Sorin Bota. 
O altă revenire în Guvern ar putea fi cea a lui Ionuţ Vulpescu, fost ministru al Culturii în Executivul Grindeanu, care 
ar putea să îl înlocuiască astfel pe Lucian Romaşcanu. 
Şi la ministerul Sănătăţii ar putea surveni o schimbare, în sensul că numele Rodicăi Nassar, actual secretar de stat, 
este vehiculat pentru a-l înlocui pe Florian Bodog. Rodica Nassar a fost, anterior, şi preşedinte al Comisiei de 
Apărare din Camera Deputaţilor. 
O altă revenire în Guvern ar putea fi cea a lui Eugen Teodorovici, fost ministru al Fondurilor europene şi ministru 
al Finanţelor în Guvernul Ponta. Teodorovici este, de altfel, propunerea PSD Tulcea pentru funcţia de ministru al 
Finanţelor sau pentru un portofoliu la ministerul Fondurilor europene. 
Cu semnul întrebării privind prezenţa în Guvernul Dăncilă ar fi ministrul pentru Dialog Social, Gabriel Petrea, dar şi 
ministrul pentru Turism, Mircea Dobre. 
Ioan Deneş va fi sigur ministru în Guvernul Dăncilă, acesta fiind votat de CExN al PSD pentru a o înlocui pe Doina 
Pană la ministerul Apelor şi Pădurilor încă înainte de demisia lui Tudose. 
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Vor rămâne în Guvern şi îşi vor păstra portofoliile Olguţa Vasilescu (Muncă), Carmen Dan (Interne), Petre Daea 
(Agricultură), Mihai Fifor (Apărare), Ionuţ Mişa (Finanţe), Tudorel Toader (Justiţie), Gheorghe Şimon (Economie), 
Ilan Laufer (Mediul de afaceri), Lucian Georgescu (Cercetare), Lucian Şova (Comunicaţii), Andreea Păstîrnac 
(Românii de pretutindeni). 
(Sursa: Gandul) 
 
 

 Sesizarea lui Iohannis privind Statutul funcţionarilor publici, pe ordinea de zi a CCR de marţi 
CCR va dezbate marţi sesizarea depusă de preşedintele Klaus Iohannis, referitoare la legea privind Statutul 
funcţionarilor publici, care prevede ca funcţionarii publici să nu mai fie suspendaţi din funcţie în cazul în care sunt 
trimişi în judecată pentru infracţiuni. 
Iniţial, CCR a fixat 13 decembrie 2017 ca termen de dezbatere, dar a amânat pentru 23 ianuarie 2018. 
Preşedintele României, Klaus Iohannis a ridicat, în 4 decembrie 2017, o obiecţie de neconstituţionalitate a Legii 
pentru modificarea şi completarea Legii nr.188/1999 privind Statutul funcţionarilor publici, care prevede ca 
funcţionarii publici să nu mai fie suspendaţi din funcţie în cazul în care sunt trimişi în judecată pentru infracţiuni. 
Şeful statului argumentează că actul normativ diminuează standardele de integritate şi afectează încredere 
cetăţenilor în instituţii. 
„Legea supusă controlului de constituţionalitate determină diminuarea standardelor de integritate cu privire la 
exercitarea unei funcţii publice şi afectează profund încrederea cetăţenilor în instituţii. Aceste standarde se 
constituie într-un element component al statului de drept şi al democraţiei constituţionale, valori supreme în 
cadrul unei societăţi democratice”, se arată în sesizarea înaintată CCR de preşedintele României. 
„Acest lucru este valabil în toate cazurile exemplificate, unde valorile protejate sunt integritatea şi prestigiul 
funcţiei publice, iar obiectivele unui stat de drept sunt cele de a asigura cetăţenilor servicii publice de calitate şi de 
a crea premisele pentru încrederea cetăţenilor în instituţiile şi autorităţile publice. De aceea, apreciem că 
instituirea unui astfel de privilegiu pentru funcţionarii publici în cadrul Legii nr. 188/1999 nu este unul justificat 
obiectiv şi rational”, argumentează şeful statului. 
Un alt motiv invocat de preşedinte este că se încalcă îndeplinirea cu credinţă a obligaţiilor ce le revin persoanelor 
cărora le sunt încredinţate funcţii publice. 
„O prevedere care elimină sancţiunea suspendării raportului de serviciu al unui funcţionar public trimis în judecată 
pentru infracţiuni de o anumită gravitate este de natură să aducă atingere standardelor etice şi profesionale 
necesare pentru persoanele învestite cu autoritate a statului”, se arată în sesizarea şefului statului. 
În ceea ce priveşte introducerea posibilităţii de delegare a competenţei de organizare a concursului pentru 
ocuparea funcţiilor publice prin ordin al Preşedintelui ANFP, şeful statului reclamă că „prin soluţia legislativă se 
ajunge la situaţia ca un aspect esenţial care vizează raportul de serviciu, reglementat de legea organică, să fie 
delegat printr-un act administrativ”. 
Potrivit actului normativ, funcţionarul public de conducere are prioritate la ocuparea unei funcţii publice vacante 
de nivel inferior, chiar şi atunci când funcţia vacantă de nivel inferior este o funcţie publică de execuţie şi nu 
corespunde studiilor şi/sau vechimii în specialitatea funcţionarului public de conducere. În acest caz, funcţia 
publică de execuţie de nivel inferior va fi transformată într-o funcţie publică corespunzătoare, dacă transformarea 
nu afectează structura organizatorică aprobată. 
„În comparaţie cu persoanele care îndeplinesc condiţiile de studii şi vechime pentru ocuparea funcţiei publice 
vacante, acordarea priorităţii la ocuparea respectivei funcţii unui funcţionar public de conducere, chiar în situaţia 
în care acesta nu îndeplineşte condiţiile de studii şi vechime, reprezintă un privilegiu nejustificat raţional şi 
obiectiv”, argumentează Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Un expert UE recomandă suspendarea extrădărilor către România: Nu îşi respectă obligaţiile privind 
reformarea sistemului judiciar 
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Bucureştiul nu îşi respectă obligaţiile privind reformarea justiţiei şi nu demonstrează clar separaţia puterilor în 
stat, arată un raport elaborat de un expert în afaceri europene, Gary Cartright, el recomandând suspendarea 
extrădărilor către România până la remedierea problemelor, scrie EUToday. 
"În acest raport, discutăm problema reformelor judiciare şi penale solicitate României înaintea aderării la UE, dar 
care în realitate nu au fost aplicate deloc. Drept rezultat, ţara încă este afectată de un sistem corupt şi părtinitor 
care este în principal domeniul serviciilor de informaţii, menţinând reţele şi practici specifice perioadei sovietice, cu 
un sistem de justiţie corupt şi condiţii pentru detenţie care nu suportă comparaţie cu cele ale oricărei alte naţiuni 
dezvoltate din secolul 21", arată raportul realizat de Gary Cartright, precizând că sunt prezentate studii de caz care 
"evidenţiază caracterul politizat al sistemului judiciar din România". 
"De asemenea, prezentăm situaţia din penitenciarele României. În timpul scrierii acestui raport, a fost primită o 
informaţie despre un deţinut român care suferea de afecţiuni mentale severe şi avea dizabilităţi fizice şi care a 
fost extrădat din Marea Britanie în România, unde a murit în detenţie pe 2 ianuarie 2018", precizează autorul 
raportului. 
 
RAPORTUL integral  
"La fel ca orice alt stat aspirant, România era obligată să îndeplinească standardele UE în diverse domenii, mai 
ales în cazul reformelor judiciare şi penale, domenii în care fuseseră formulate preocupări deosebite. Cu toate 
acestea, pe parcursul evoluţiei procesului de aderare, a devenit evident că sunt doar schimbări mici. În 2004, în 
contextul apropierii perspectivei aderării, au fost exprimate preocupări de către Parlamentul European, de către 
Comisia Europeană, iar, după cum arătăm, Curtea Europeană a Auditorilor s-a opus în 2006 admiterii Bulgariei şi 
României în UE. Problemele semnalate în 2004 încă erau evidente atât pentru Parlamentul UE cât şi pentru 
Comisia Europeană în 2006, după cum vom arăta cu documentele de lucru ale ambelor instituţii. Cu toate acestea, 
aderarea a urmat la 1 ianuarie 2007, din raţiuni de oportunitate politică, şi vom arăta că de la acea dată sistemul 
penal a fost vizat de critici puternice şi constante de către Curtea Europeană a Drepturilor Omului şi, mai recent, 
de către Înalta Curte judiciară a Angliei şi Ţării Galilor", constată raportul intitulat "Justiţie în stilul României - 
coruptă, politizată, nereformată", informează site-ul EUToday.net. 
Raportul conţine un capitol intitulat "Corupţia serviciilor de securitate din România" în care denunţă presupusa 
"influenţă" exercitată de SRI asupra "DNA şi sistemului judiciar", inclusiv menţinerea practicii interceptărilor 
telefonice în investigaţii de corupţie. De asemenea, raportul observă că există o investigaţie a unei comisii 
parlamentare asupra activităţilor SRI. 
De asemenea, Raportul denunţă practica detenţiei preventive şi condiţiile din penitenciare, considerate "inumane 
şi degradante". 
Concluziile autorului raportului, Gary Cartwright, sunt: 
- "România a eşuat în mod clar să se conformeze obligaţiilor asumate liber privind reformarea justiţiei, înainte şi 
după aderarea la UE"; 
- România "a eşuat să demonstreze separaţia puterilor - între autorităţile executive, agenţiile de aplicare a legilor 
şi justiţie"; 
- România "a fost criticată puternic pentru modul în care tratează suspecţii înaintea şi în timpul detenţiei"; 
- România "a fost vizată de hotărâri negative ale Curţii Europene pentru Drepturile Omului (CEDO) din cauza 
condiţiilor din penitenciare şi modului în care sunt trataţi deţinuţii". 
Gary Cartright, fost funcţionar în cadrul Parlamentului European, în prezent editor al publicaţiei EUToday, 
recomandă introducerea unui "moratoriu în privinţa extrădării în România a suspecţilor până când CEDO 
stabileşte că sistemul penal român îndeplineşte în totalitate standardele UE" şi "reevaluarea la nivelul UE şi al 
statelor membre a răspunsurilor oficiale la Mandatele europene de arestare emise de România". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul de amânare a termenului pentru depunerea formularului 600, publicat pe site-ul Finanţelor / Ce 
motive invocă Guvernul 
Pe site-ul Ministerului Finanţelor a fost publicat un proiect de Ordonanţă de Urgenţă a Guvernului prin care 
termenul de depunere a Formularului 600, care fusese 31 ianuarie, se prorogă până la data de 1 martie 2018. 
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Iniţiatorii acestui proiect invocă, în Nota de Fundamentare, următoarele motive pentru prelungirea termenului: 
- evitarea riscului neconformării, motivat de faptul că pentru anumite categorii de contribuabili care au obligaţia 
să completeze şi să depună, până la data de 31 ianuarie 2018 Formularul 600 („Declaraţie privind venitul asupra 
căruia se datorează contribuţia de asigurări sociale şi cu privire la încadrarea veniturilor realizate în plafonul 
minim pentru stabilirea contribuţiei de asigurări sociale de sănătate”), acest formular prezintă caracter de 
noutate; 
- situaţia obiectivă creată de reglementarea la nivel de ordonanţă de urgenţă a termenului de depunere a 
declaraţiei, termen care nu poate fi modificat decât printr-un act normativ de acelaşi nivel; 
- necesitatea ca măsura prorogării să fie adoptată anterior expirării perioadei până la care contribuabilul poate să-
şi îndeplinească obligaţiile declarative, respectiv 31 ianuarie 2018; 
- aceste situaţii aduc atingere interesului public general şi constituie un motiv de urgenţă deosebită şi 
extraordinară, a cărei reglementare nu poate fi amânată. 
De asemenea, „având în vedere faptul că prin noul model fiscal de refomare a sistemelor sociale din România, 
declaraţia se depune şi de către unele categorii de persoane care nu au avut această obligaţie înainte de 1 
ianuarie 2018, cum ar fi persoanele fizice care realizează venituri din drepturi de proprietate intelectuală, din 
cedarea folosinţei bunurilor, agricultură, silvicultură, piscicultură, investiţii, asocieri cu persoane juridice sau din 
alte surse, pentru a veni în sprijinul acestora, se impune luarea unor măsuri privind prorogarea termenului de 
depunere a acestei declaraţii”, mai argumentează iniţiatorii. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, luni, că a solicitat ca în următoarea şedinţă de Guvern să se adopte o 
ordonanţă pentru amânarea termenului de depunere până la 1 martie pentru declaraţia 600, „pentru a le da 
posibilitatea să meargă până la eliminarea Declaraţiei 600”. 
„Am avut o întâlnire, doamna prim-ministru cu mine, colegii de la ALDE, cu ministrul Mişa, am discutat despre 
Declaraţia 600, am solicitat pe 31 ianuarie, în prima şedinţă de guvern, să adopte ordonanţă pentru amânarea 
termenului de depunere până la 1 martie pentru a le da posibilitatea ca în perioada următoare să meargă până la 
eliminarea Declaraţiei 600 cu condiţia să găsească soluţia pentru ca persoanele fizice care trebuiau să plătească 
aceste contribuţii să ramână asiguraţi în sistemul de asigurări. Şi să găsească o soluţie civilizată, pentru a evita 
disconfortul celor care au fost sau cei care ar trebui să meargă să depună această Declaraţie”, a declarat 
preşedintele PSD. 
Liviu Dragnea a mai precizat că, în cazul celor care au depus deja declaraţia, vor fi prevăzute în ordonanţă măsuri 
tranzitorii. 
„S-a promovat şi s-a comunicat foarte prost. Din acest motiv, le-am cerut colegilor mei să nu se mai exprime pe 
acest subiect, pentru că majoritatea nu l-au înţeles, nici nu a fost explicat bine. După ce se instalează Guvernul, să 
explice în detaliu despre ce e vorba”, a completat Dragnea. 
Site-ul Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală - www.anaf.ro - a fost blocat, luni, în condiţiile în care 210.000 
de contribuabili trebuie să descarce şi să completeze, până la 31 ianuarie, Formularul 600 privind veniturile din 
activităţi independente, pentru determinarea contribuţiilor sociale. 
De asemenea, fostul prim-ministru Mihai Tudose a declarat, luni, la finalul şedinţei CExN al PSD, că prevederile din 
Declaraţia 600 l-au luat prin surprindere şi pe el, precizând însă că a cerut ANAF să găsească o soluţie pentru „a nu 
bloca toată ţara la un ghişeu”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Finanțelor și șefa ANAF, chemați la raport în Parlament pe Formularul 600 
Ministrul de Finanțe Ionuț Mișa și șefa ANAF, Mirela Călugăreanu, sunt așteptați astăzi în Parlament, pentru a da 
explicații despre Declarația 600, informează Realitatea Tv. 
La ședința comisiei economice din Senat participă ministrul Ionuț Mișa, președintele ANAF, Mirela Călugăreanu, 
precum și reprezentanți ai Coaliției pentru Dezvoltarea României, ai Camerei de Comerț și Industrie a României, și 
ai Consiliului Național pentru Întreprinderi Private Mici și Mijlocii din România. 
Comisia economică, industrii și servicii a anunțat, vineri, convocarea unei ședințe de urgență pentru a se discuta 
"impactul asupra mediului de afaceri a măsurilor introduse prin Ordonanţa de urgenţă nr. 116 din 28 decembrie 
2017 privind unele măsuri bugetare şi pentru modificarea Legii nr. 263/2010 privind sistemul unitar de pensii 
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publice, precum și prin Ordinul ANAF nr. 4140 din 27 decembrie 2017 pentru aprobarea modelului şi conţinutului 
unor formulare utilizate pentru stabilirea contribuţiei de asigurări sociale şi a contribuţiei de asigurări sociale de 
sănătate pentru persoanele fizice". 
„Vreau să aflu de la doamna președintă a ANAF lămuriri, care sunt efectele benefice ale acestei Declarații, pentru 
că am costatat, din realitate, și să îl retragă de urgență, dacă produce efecte negative. Lucrurile nu pot rămâne 
așa”, a declarat președintele Comisiei economice, Daniel Zamfir. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Tel Drum cere FALIMENTUL | Compania a depus pe 17 ianuarie cererea de intrare în faliment la Tribunalul 
Teleorman 
Compania Tel Drum Alexandria a înaintat documentaţia pentru deschiderea procedurii de faliment, un dosar fiind 
înregistrat la Tribunalul Teleorman, pe 17 ianuarie, cu un prim termen fixat de magistraţi pentru luni, 29 ianuarie, 
transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Potrivit Portalului instanţelor de judecată, dosarul privind deschiderea procedurii de faliment a fost înregistrat la 
Secţia I Civilă a Tribunalului Teleorman pe 17 ianuarie, chiar în ziua în care procurorii DNA au dispus extinderea 
urmăririi penale faţă de compania Tel Drum pentru săvârşirea infracţiunilor de constituire a unui grup infracţional 
organizat, evaziune fiscală în formă continuată şi complicitate la două infracţiuni de abuz în serviciu cu obţinere 
de foloase necuvenite pentru sine sau altul. 
Un prim termen al dosarului a fost fixat pentru luni, 29 ianuarie, la ora 8.30. 
Surse judiciare au declarat, corespondentului MEDIAFAX, că cei de la Tel Drum pregăteau de ceva vreme intrarea 
în faliment, un prim pas fiind atunci când au pus actionariatul la vedere. În caz contrar, ei ar fi fost obligaţi de 
instanţă să indice posesorul acţiunilor la purtător. 
DNA a extins cercetările în dosarul Tel Drum, societatea fiind pusă sub învinuire pentru constituire de grup 
infracţional, evaziune fiscală şi complicitate la abuz în serviciu. Procurorii au pus sechestru pe toate bunurile 
mobile şi imobile ale firmei. 
În ceea ce priveşte infracţiunea de constituire a unui grup infracţional organizat, procurorii spun că Tel Drum „a 
fost implicată în mod direct în activitatea grupului iniţiat în cursul anului 2001 de suspectul Liviu Nicolae Dragnea 
(la acea vreme preşedinte al Consiliului Judeţean Teleorman), în sensul în care, în jurul societăţii Tel Drum SA au 
fost construite schemele frauduloase de obţinere a fondurilor publice”. 
DNA susţine că în interesul firmei Tel Drum în derularea obiectului său de activitate, au fost desfăşurate 
următoarele acţiuni care ar intra în scopul grupului: 
"- privatizarea Tel Drum SA şi transferarea acestei persoane juridice din proprietatea Consiliului Judeţean 
Teleorman în sfera de influenţă şi control a suspectului Liviu Nicolae Dragnea, prin persoane interpuse; 
- înstrăinarea către Tel Drum SA a unui utilaj (staţie de mixture asfaltice) care fusese achiziţionat de către Consiliul 
Judeţean Teleorman; 
- acordarea către Tel Drum SA, în perioada 2002-2005, a lucrărilor de reabilitare şi întreţinere a structurii rutiere 
aflate în administrarea Consiliului Judeţean Teleorman, fără a exista o procedură concurenţială de atribuire, deşi 
societatea comercială devenise persoană juridică cu capital privat; 
- asigurarea câştigării de către Tel Drum SA a contractelor de lucrări finanţate din fonduri publice, prin influenţa 
de care se bucurau membrii grupului infracţional organizat, prin furnizare de informaţii confidenţiale privind 
licitaţiile publice înainte de momentul publicării anunţurilor şi prin inserarea condiţiilor restrictive în caietele de 
sarcini (utilajul pe care Consiliul Judeţean Teleorman l-a înstrăinat către Tel Drum SA era unul dintre criteriile de 
calificare în cazul lucrărilor de reabilitare a drumurilor judeţene); 
- obţinerea, în mod preferential şi fraudulos, de finanţări din bugetul national, prin intermediul suspectului Liviu 
Dragnea Nicolae şi obţinerea în mod nelegal de fonduri din bugetul Uniunii Europene prin furnizarea de 
documente false şi inexacte, bani care ulterior erau direcţionaţi către Tel Drum SA; 
- folosirea Tel Drum SA ca entitate care facilita transferul sumelor de bani către alte societăţi comerciale 
controlate de suspecţi şi către suspecţi în mod direct", explică procurorii. 
Referitor la complicitatea la abuz în serviciu, DNA susţine că firma a fost desemnată câştigătoare a unei licitaţii 
publice, fiind favorizată. 
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Astfel, a fost obţinut un folos necuvenit pentru Tel Drum SA în valoare de 25.600.927 lei, fiind creat un prejudiciu 
echivalent în dauna bugetului public (diferenţa dintre preţul ofertat de Tel Drum SA şi preţul cel mai mic ofertat). 
La proiectul de reabilitare a drumului judeţean DJ 506, printr-o schemă infracţională similară, prin care, în plus, au 
fost falsificate şi înlocuite date din documentaţia necesară participării la licitaţie şi a fost majorat artificial devizul, 
societatea Tel Drum SA a fost desemnată câştigătoare a unei licitaţiei publice, în condiţiile în care au fost inserate 
condiţii restrictive care dezavantajau firmele concurente. Astfel, a fost obţinut un folos necuvenit pentru Tel Drum 
SA de 5.742.872,19 lei (diferenţa dintre devizul real prevăzut în proiect şi devizul modificat), fiind creat un 
prejudiciu echivalent în dauna bugetului public, precizează DNA. 
În ceea ce priveşte infracţiunea de evaziune fiscală, procurorii spun că, "pentru a se sustrage de la plata 
obligaţiilor fiscale, folosind patru societăţi comerciale cu comportament de tip fantomă, persoana juridică Tel 
Drum SA, prin reprezentant Petre Pitiş, în perioada 2010 – 2012, a simulat operaţiuni de achiziţie pe teritoriul 
naţional (purtătoare de TVA) în valoare totală de 3.228.293 lei, pe care le-a înregistrat în documentele contabile. 
În acest mod, suspecta Tel Drum SA s-a sustras de la plata sumei de 774.790 lei reprezentând taxă pe valoare 
adăugată aferentă operaţiunilor comerciale. În aceeaşi perioadă, sumele aferente operaţiunilor evidenţiate cu 
societăţile cu comportament de tip fantomă au fost transferate din conturile bancare ale Tel Drum SA în conturile 
bancare ale societăţilor cu comportament de tip fantomă, fiind retrase în numerar la scurt timp după transfer şi 
restituite (fără comisionul pentru intermediere) persoanelor care le-au virat iniţial". 
DNA a pus sechestru pe toate bunurile mobile şi imobile ale firmei, până la concurenţa sumei de 32.118.589,51 
lei. 
În dosarul „Tel Drum”, în 13 noiembrie, procurorii DNA au anunţat că Liviu Dragnea este urmărit penal pentru 
constituirea unui grup infracţional, abuz în serviciu şi infracţiuni privind deturnarea de fonduri europene, în 
legătură cu favorizarea companiei în privinţa acordării de contracte. Faptele ar fi fost comise în perioada în care 
era preşedinte al Consiliului Judeţean Teleorman. 
Procurorii au pus sechestru de peste 127 milioane lei (peste 27 de milioane euro) asupra bunurilor lui Liviu 
Dragnea în dosarul Tel Drum. Un teren de aproape 3.000 de metri, un apartament de 80 de metri pătraţi, două 
maşini şi mai multe sume de bani aflate în conturile lui Liviu Dragnea sunt printre bunurile sechestrate, 
anchetatorii căutând şi altele care i-ar aparţine liderului PSD. 
(Sursa: Mediafax) 

 Sorin Grindeanu: ANCOM propune scăderea tarifelor de portare pentru numerele de mobil şi fix 
ANCOM propune scăderea tarifelor de portare pentru numerele de mobil şi fix având în vedere volumul mare de 
numere portate la nivel naţional şi faptul că aceste tarife nu au fost modificate din 2010, a declarat luni 
preşedintele Autorităţii, Sorin Grindeanu. 
"Ţinând cont de volumul semnificativ de numere portate la nivel naţional în ultimii ani şi de faptul că aceste tarife 
au fost stabilite în anul 2010, propunem o scădere cu 44% a tarifului pentru fiecare număr fix portat de la 7,8 euro 
la maxim 4,4 euro, respectiv cu 66% a tarifului pentru fiecare număr mobil portat, de la 5,6 euro la maxim 1,9 
euro. Reducerea costurilor furnizorilor acceptori ar putea stimula operatorii să lanseze pe piaţă oferte mai 
avantajoase pentru a atrage noi utilizatori sau a-i păstra pe cei actuali", a declarat preşedintele ANCOM Sorin 
Grindeanu. 
Propunerea de scădere a tarifele pe care furnizorul acceptor le datorează furnizorului donor pentru fiecare număr 
portat a fost lansată luni în consultare publică, conform site-ului ANCOM. 
Tariful propus de 4,4 euro pentru portarea numerelor geografice, a numerelor independente de locaţie şi a 
numerelor nongeografice, altele decât cele pentru servicii de comunicaţii electronice destinate publicului 
furnizate la puncte mobile, a fost determinat pe baza analizei benchmark, ca medie a tarifelor de portare a 
numerelor la nivel de gros practicate în Austria, Bulgaria, Cehia, Cipru, Grecia, Irlanda, Letonia, Macedonia, 
Olanda, Polonia, Portugalia, Serbia, Slovacia, Spania şi Turcia, ponderate cu populaţia, precizează ANCOM. 
Tariful propus de 1,9 euro pentru portarea numerelor nongeografice pentru servicii de comunicaţii electronice 
destinate publicului furnizate la puncte mobile a fost determinat pe baza analizei benchmark, ca medie a tarifelor 
de portare la nivel de gros practicate în Bulgaria, Cehia, Cipru, Franţa, Grecia, Irlanda, Letonia, Macedonia, 
Portugalia, Serbia, Slovacia şi Turcia, ponderate cu populaţia, detaliază ANCOM. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Impozitul pe gospodărie se întoarce 
Impozitul pe gospodărie, despre care fostul premier Mihai Tudose spunea că a fost o propunere discutată şi 
uitată, se întoarce. Măsura va rămâne şi în cea de a treia variantă a programului de Guvernare PSD-ALDE, cea cu 
care va merge în Parlament Viorica Dăncilă. Deocamdată nu a fost definit şi un termen pentru aplicarea noului 
sistem de impozitare. 
 Reporter: Nu exludeţi impozitul pe gospodărie? 
Liviu Dragnea: Nu am ajuns acolo. 
Reporter: Deci nu îl excludeţi? 
Liviu Dragnea: Nu, nu îl exclud, dar să avem forma finală. 
„Impozitul global pe venit va rămâne în continuare, dar nu pot să vă dau un termen referitor la introducerea lui. 
Ministerul de Finante are de făcut o pregătire amplă. Numai când va fi făcută această pregătire vom putea să 
discutăm de momentul introducerii lui”, a spus și Călin Popescu Tăriceanu, președinte ALDE. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Euro, la un nou MAXIM ISTORIC. La cât a fost cotată moneda unică de BNR 
Cotaţia oficială afişată luni de Banca Naţională a României (BNR) este de 4.6656 lei/euro, nou nivel maxim istoric, 
după ce vineri moneda europeană a depăşit, în premieră, pragul de 4,66 lei. 
Pe piaţa valutară interbancară moneda europeană a oscilat luni între 4,6654 şi 4,6670 lei. 
Indicele ROBOR la trei luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor în lei cu dobânda variabilă, a scăzut 
uşor, luni, la 1,98%, de la 1,99%, cât a fost cotat vineri, 19 ianuarie. 
Indicele la şase luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare, a scăzut la 2,22%, de la 2,23%. 
Indicele ROBOR la nouă luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către băncile 
comerciale de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă luni, a rămas stabil, la 2,32%. 
ROBOR reprezintă rata medie a dobânzii la care băncile româneşti se împrumută între ele în lei. Indicele se 
stabileşte zilnic de BNR ca medie aritmetică a cotaţiilor practicate de zece bănci selectate de Banca Naţională. 
Deprecierea din ultimele zile a leului faţă de euro vine pe fondul turbulenţelor politice, dar şi în contextul în care 
balanţa comercială şi cea de plăţi înregistrează deficite tot mai mari. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şedinţa extraordinară a CGMB nu a avut loc din lipsă de cvorum. Reacția primăriei 
Şedinţa extraordinară a Consiliului General al Municipiului Bucureşti, în care primarul Capitalei Gabriela Firea şi 
preşedinţii Consiliilor de administraţie şi directorii generali ar fi trebuit să prezinte situaţia economică a 
companiilor municipale şi a RADET şi ELCEN, nu s-a ţinut din lipsă de cvorum. Grupurile PSD, ALDE şi PMP au 
boicotat pentru a doua oară o şedinţă convocată de opoziţie. 
PNL acuză lipsa de transparenţă a PSD şi spune că aceste companii municipale nu funcţionează ca un holding, ci 
fiecare companie ca o „mică feudă”, în timp ce USR susţine că a atacat cu recurs decizia Tribunalului Bucureşti, 
care a respins acţiunea împotriva Municipiului Bucureşti, Consiliului General al Municipiului Bucureşti şi SC Ciclop 
SA, prin care s-a solicitat suspendarea hotărârilor de înfiinţare a celor 22 de companii municipale. 
„Am vrut să dăm o şansă doamnei primar şi PSD să prezinte oamenilor ce este cu aceste firme. Celor 22 de 
companii înfiinţate anul trecut le-a dat nu mai puţin de 200 de milioane de euro. Pentru asemenea sumă, era 
normal ca doamna primar să vină în faţa noastră şi a dumneavoastră să prezinte managementul acestor companii, 
să ştim cine sunt acei directori. Noi până acum nu am văzut nici măcar un CV al acestor oameni, să vedem cine 
sunt cei din Consiliul de Administraţie şi ce are de gând să facă mai departe cu aceste firme. În lipsa informaţiilor, 
noi am solicitat special această şedinţă ca să dăm şansa să transparentizeze – că vorbeşte foarte mult despre 
transparenţă – şi să arate bucureştenilor ce vrea să facă. Până în acest moment, nu a venit, nu s-a asigurat 
majoritatea, iar directorii nu se ştie cine sunt şi ce urmăresc”, a declarat consilierul general PNL Ciprian Ciucu. 
El descrie companiile drept „mici feude”, spunând că nu funcţionează, de fapt, ca un holding şi mai ales, nu au 
fost înfiinţate pe baza unor analize şi justificări economice. 
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La rândul său, liderul USR Bucureşti, Roxana Wring, a spus că, deşi companiile municipale au fost înfiinate cu 
promisiunea că Bucureştiul va deveni o capitală europeană care oferă servicii de calitate, acest lucru nu se va 
întâmplă, fiindcă ele funcţionează în haos, unele având probleme cu angajaţii. 
„În tot atât timp, serviciile, precum Administraţia Străzilor, au funcţionat pe avarie, precum şi ALPAB. Scopul cu 
care ele au fost înfiinţate, cum ar fi o calitate mai bună a vieţii în Bucureşti, din păcate nu va fi atins, iar noi 
invităm cetăţenii să reclame acest lucru pentru că ele au fost înfiinţate în numele lor şi cu banii lor”, a spus Roxana 
Wring. 
În replică, Primăria Capitalei arată că „aşa-zisa” şedinţă de luni a Consiliului General este doar un exerciţiu de 
imagine al consilierilor PNL şi USR. 
Aceștia „nici măcar nu au catadicsit să fie prezenţi, dintre cei 23 de semnatari ai convocatorului în sală fiind doar 
14 (...). Întrucât documentul intitulat 'Convocare', la rubrica 'Ordinea de zi' nu conţine nici măcar un proiect de 
hotărâre, aşa-zisa şedinţă nu poate fi considerată ca fiind convocată cu aplicabilitatea art. 39 alin. (2) din Legea 
215/2001, prin urmare nu poate avea loc”, precizează PMB, într-un comunicat de presă. 
Conform PMB, faptul că unii consilieri generali ai PNL şi USR au ales să ignore punctul de vedere formulat de 
prefectul Capitalei, „afişat pe site-ul PMB şi transmis tuturor consilierilor generali în timp util, organizând o 
conferinţă ad-hoc în sala de şedinţe, se înscrie în linia generală a politicii promovate de cele două partide - de a se 
împotrivi proiectelor iniţiate de primarul general”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 România a exportat produse chimice organice în valoare de 115 milioane de euro, în primele 10 luni din 2017 
România a exportat, în primele zece luni din 2017, produse chimice organice în sumă de 115 milioane de euro, o 
valoare cu 7,3% mai mare faţă de cea consemnată în perioada similară a anului anterior, conform datelor 
centralizate de Institutul Naţional de Statistică /INS/. 
Importurile de produse chimice organice s-au cifrat la 612,6 milioane de euro, fiind cu 25% mai mari comparativ 
cu cele din perioada ianuarie - octombrie 2016, înregistrându-se astfel un deficit de 497,6 milioane de euro pe 
acest segment, anunță Agerpres. 
În primele zece luni din 2017, exporturile FOB ale României au însumat 52,361 miliarde euro şi au crescut cu 9,2% 
faţă de anul anterior, iar importurile CIF au totalizat 62,583 miliarde de euro, în creştere cu 12,4%. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Se CONFIRMĂ! ȘOCUL pe care Bruxellesul îl pregătește și pentru România: Fondurile europene se vor da doar 
dacă se respectă statul de drept 
Comisia Europeană elaborează propuneri prin care doreşte ca în viitorul cadru financiar multianual al UE 
acordarea fondurilor europene să fie condiţionată de existenţa unor sisteme judiciare independente în statele 
beneficiare nete de fonduri ale UE, iniţiativă ce riscă să provoace noi tensiuni pe tema statului de drept între 
Bruxelles şi ţări est-europene precum Polonia sau Ungaria, scrie luni Financial Times (FT). 
Conform acestei publicaţii, ideea unei asemenea condiţionări a fost sprijinită de comisarii europeni la o reuniune 
desfăşurată săptămâna trecută şi va fi prezentată ca parte a planurilor Bruxelles-ului de structurare a viitorului 
buget al UE pentru perioada 2021-2017, scrie agerpres.ro. 
Principalele state contributoare nete, precum Germania, susţin instituirea unor condiţii mai dure împotriva celor 
beneficiare nete, cum ar fi Polonia, aceasta din urmă fiind deja în conflict cu Bruxelles-ul din cauza reformelor din 
sistemul judiciar şi refuzului cotelor obligatorii de refugiaţi. 
Pe de altă parte, alte ţări contributoare nete, cum ar fi Austria şi Olanda, refuză să-şi majoreze contribuţiile la 
bugetul UE, care în următorul cadru financiar multianual va fi afectat de plecarea Marii Britanii, care va lăsa în 
acest buget un gol anual de 12-13 miliarde de euro. Comisia Europeană a propus ca jumătate din această sumă să 
fie compensată prin sporirea contribuţiilor statelor membre, iar cealaltă jumătate să fie tăiată din buget prin 
realizarea de economii, posibil printr-o reducerea a fondurilor alocate politicii de coeziune şi politicii agricole 
comune. 
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Totuşi, un oficial european neprecizat de FT afirmă că executivul comunitar va evita să propună reducerea 
fondurilor de coeziune, întrucât astfel ar putea deveni ţinta criticilor că rezolvă problema bugetului pe seama 
ţărilor celor mai sărace din Est. 
La rândul ei, comisarul european pentru justiţie, Vera Jourova, a respins alternativa ca dezbaterea să se axeze pe 
fondurile de coeziune acordate zonelor celor mai sărace. Dar i s-a cerut să vină până în luna mai cu o propunere 
privind modul în care va fi evaluată independenţa şi funcţionarea sistemului judiciar al unei ţări. Ea a spus că o 
opţiune ar fi să se 'insiste că un sistem judiciar independent este necesar pentru un control efectiv al folosirii 
fondurilor UE'. 
La rândul său, Günther Oettinger, comisarul european pentru buget, a spus că două abordări sunt luate în 
considerare de către Comisia Europeană. Prima este ca respectarea statului de drept să fie o condiţie pentru 
acordarea fondurilor europene, iar conform celei de-a doua crearea unui sistem de încurajare în care progresele 
în respectarea statului de drept 'ar putea fi considerate o cale de a obţine mai multe resurse'. 
Dar propunerea legării statului de drept de acordarea fondurilor europene riscă să provoace noi tensiuni în 
special cu Polonia, după Comisia Europeană a activat împotriva acestei ţări Articolul 7 din Tratatul UE, care ar 
putea să conducă la suspendarea dreptului ei de vot în Consiliul UE, cu condiţia ca toate celelalte 27 de state 
membre să voteze favorabil această sancţiune. 
Reformele judiciare adoptate în Polonia vizează în special funcţionarea tribunalelor de drept comun, a Curţii 
Supreme, Consiliului Superior al Magistraturii şi Tribunalului Constituţional, Comisia Europeană considerând 
aceste măsuri o încercare de subordonare a puterii judiciare în faţa celei executive. 
În replică, guvernul de la Varşovia susţine că a întreprins această reformă pentru a pune capăt 'castei corupte' a 
judecătorilor care funcţionează într-un sistem ineficient şi au format o elită ce s-a îndepărtat de problemele 
cetăţenilor, acuzând totodată oficialii europeni că evaluările lor pe tema reformei sistemului judiciar şi a statului 
de drept în Polonia sunt mai degrabă politice decât juridice. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Turcia, al doilea stat membru NATO care va primi sisteme anti-aeriene S-400 / Shoigu confirmă semnarea 
contractului cu Rusia 
Turcia a semnat un contract cu Rusia pentru a primi sisteme anti-aeriene de tip S-400, a anunţat ministrul rus al 
Apărării, Serghei Shoigu, adăugând că este a doua ţară din NATO care va deţine astfel de sisteme, informează site-
ul agenţiei de ştiri Tass. 
"Două sisteme S-400 există deja în Siria, asigurând securitatea bazelor Hmeymim şi Tartus. Acestea sunt sisteme 
unice cu capacităţi de performanţă de neegalat. Acesta este motivul pentru care a fost încheiat un contract privind 
livrarea complexelor S-400 către Turcia, membru al NATO", a declarat Serghei Shoigu, în timpul vizitei sale în 
statele din Asia de Sud-Est. 
"Alte ţări şi-au exprimat, de asemenea, interesul pentru achiziţionarea sistemelor S-400, inclusiv state din Orientul 
Mijlociu şi Asia de Sud-Est", a subliniat Shoigu. "Negocierile relevante sunt în curs de desfăşurare", a adăugat el. 
Surse din delegaţia rusă au subliniat faptul că Turcia este al doilea membru NATO care a achiziţionat sistemele 
anti-aeriane create de ruşi. Până de curând, Grecia a fost singurul membru al alianţei care a intensificat 
cooperarea militară cu Rusia. 
Ministrul rus al Apărării a menţionat că Moscova este pregătită să împărtăşească experienţa sa în utilizarea 
armamentului şi a hardware-ului militar în lupta împotriva terorismului internaţional din Siria. 
"În primul rând, acest lucru se referă la războaiele noastre, armele folosite de Forţele Terestre şi forţele speciale de 
operaţiuni, precum şi sistemele noastre de apărare, care nu includ doar sistemele Pantsyr, ci şi sistemele S-300 şi 
S-400", a declarat Shoigu . 
În septembrie 2017, preşedintele turc Recep Tayyip Erdogan a anunţat că Ankara a semnat un contract cu 
Moscova pentru achiziţionarea complexelor S-400 şi a efectuat o plată în avans. Şeful companiei Rostec, Serghei 
Chemezov, a declarat că livrarea va începe în martie 2020. 
În prezent, doar Forţele Armate ale Rusiei sunt echipate cu sistemele S-400. Există însă planuri de a le furniza în 
China, Turcia, India şi Arabia Saudită. 
(Sursa: Mediafax) 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

 A început Forumul Economic Mondial de la Davos: economia lumii o duce mai bine ca oricând după criză şi 
creează mai mulţi miliardari ca niciodată. Un semn al prosperităţii sau al unui sistem economic stricat? 
Elita mondială este concentrată zilele acestea în staţiunea montană Davos, din înzăpezita Elveţie, acolo unde 
caută soluţii pentru cum să facă lumea mai bună, în condiţii nemaiîntâlnite în ultimul deceniu: economia lumii o 
duce bine, poate chiar prea bine, iar populismul, spaima de anul trecut, este în regres. Însă problema căreia nu i s-
a găsit soluţie, creşterea inegalităţii, persistă, scrie zf.ro. 
Cum inegalitatea este adesea asociată cu globalizarea, unul din scopurile Forumului Economic Mondial (WEF) de 
la Davos de anul acesta este reconstruirea încrederii în globalizare. De aceea unul dintre invitaţii de marcă ai 
summitului este preşedintele american Donald Trump, liderul celei mai mari economii mondiale, un politician şi 
om de afaceri care a profitat din plin de frustrarea provocată de inegalitate pentru a ajunge la putere. Un alt 
invitat special este Narendra Modi, premierul Indiei, cea mai mare democraţie din lume. Discursul său va deschide 
summitul care anul acesta are tema „Crearea unui viitor comun într-o lume fracturată“. 
Economia lumii creşte în cel mai rapid ritm din ultimul deceniu, iar prognozele indică rezultate financiare 
excelente pentru companii. Optimismul investitorilor de pe bursă este la maximul ultimilor opt ani, scrie 
Bloomberg. Bursele de acţiuni au crescut deja cu 3.400 de miliarde de dolari de la începutul anului. Pe unii 
economişti, această exuberanţă îi sperie. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 CRIZA din Catalonia: Carles Puigdemont, nominalizat pentru funcţia de PREMIER. El a ajuns în Danemarca, 
ignorând ameninţările Madridului 
Preşedintele Parlamentului regional catalan, Roger Torrent, a anunţat, luni, că fostul lider Carles Puigdemont a 
fost nominalizat pentru a ocupa funcţia de premier al Cataloniei, informează site-ul agenţiei de presă Reuters. 
Puigdemont a ajuns în Danemarca, luni, ignorând ameninţările Madridului, care a declarat că va cere arestarea 
fostului oficial catalan, dacă acesta va părăsi Belgia, informează site-ul agenţiei de ştiri Reuters. 
Votul pentru numirea în funcţie a lui Puigdemont va avea loc la data de 31 ianuarie. 
Puigdemont a fost susţinut pentru această funcţie de către partidele separatiste din Parlamentul catalan, care 
deţin şi majoritatea mandatelor în forul deliberativ local. 
Carles Puigdemont se află în exil autoimpus la Bruxelles de când a fost destituit de către guvernul central de la 
Madrid din funcţia de şef al executivului Cataloniei. 
Recent, premierul spaniol Mariano Rajoy a anunţat că guvernul central de la Madrid va menţine controlul direct 
asupra Cataloniei în cazul în care fostul lider Carles Puigdemont va fi votat din nou în fruntea guvernului regional. 
Puigdemont este acuzat de răzvrătire şi rebeliune de către justiţia spaniolă, fiind emis un mandat de arestare pe 
numele lui. 
Carles Puigdemont a părăsit aeroportul de la Copenhaga în libertate 
Carles Puigdemont a părăsit aeroportul de la Copenhaga în libertate, fără a fi reţinut de autorităţi. Acesta se află 
în capitala daneză pentru a participa la o dezbatere. 
Procuratura spaniolă a anunţat la scurt timp că a cerut Curţii Supreme să reactiveze un mandat european de 
arestare, pentru fostul lider Catalan, fiind acuzat de acte de revoltă şi rebeliune. 
Vineri, Universitatea din Copenhaga a anunţat că Puigdemont va participa la un eveniment intitulat "Catalonia şi 
Europa, la o răscruce pentru democraţie? Dezbatere cu Carles Puigdemont". 
Procuratura daneză, pe de altă parte, nu a confirmat, încă, dacă mandatul internaţional de arestare a fost 
eliberat. 
Puigdemont a părăsit pentru prima oară Belgia, încă de la destituirea de către Guvernul central al Spaniei, în urma 
unei încercări de proclamare a independenţei regiunii. 
(Sursa: Mediafax) 
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